

Subject: FW: World Ombuds Day

Thursday October 9th is World Ombuds Day, a day to raise awareness and recognise the unique role of an Ombudsman.

People interact with government services in many ways each day in areas such as healthcare, education, recreation, social development, justice, transit, waste collection, and many more.

In Nova Scotia, the Ombudsman is an independent officer of the House of Assembly who promotes fairness and accountability in the administration of provincial and municipal laws including the delivery of public programs and services. The Office of the Ombudsman examines the delivery of those public programs and services to ensure they are being administered fairly. The Office also investigates disclosures of wrongdoing involving provincial government and provides focussed outreach to children, youth, and seniors in care of the province, and persons in custody at provincial correctional facilities.

You can learn more about the Office of the Ombudsman by visiting their website at www.ombudsman.novascotia.ca as well as through a free online module 'Nova Scotia Office of the Ombudsman: An Introduction' which is available on its website at <https://ombudsman.novascotia.ca/introduction/index.html#/> Provincial employees can access the free eLearning module through SuccessFactors Learning Management System (LMS).

If you have questions about the role of the Ombudsman, or if you wish to arrange a presentation on the work of the Office, please contact 902-424-6780, toll free at 1-800-670-1111, or by email at ombudsman@novascotia.ca

.....

Le jeudi 9 octobre est la Journée mondiale de l'ombudsman, une journée de sensibilisation au rôle unique de l'ombudsman.

Chaque jour, les citoyens interagissent avec les services gouvernementaux de multiples façons, dans des domaines tels que la santé, l'éducation, les loisirs, le développement social, la justice, le transport en commun, la collecte des déchets, et bien d'autres.

En Nouvelle-Écosse, l'ombudsman est un fonctionnaire indépendant de l'Assemblée législative qui promeut l'équité et la responsabilisation dans l'application des lois provinciales et municipales, y compris la prestation de programmes et de services publics. Le Bureau de l'ombudsman examine la prestation de ces programmes et services publics afin de s'assurer qu'ils sont administrés équitablement. Le Bureau enquête également sur les divulgations d'actes répréhensibles impliquant le gouvernement provincial et offre une sensibilisation ciblée aux enfants, aux jeunes et aux aînés pris en charge par la province, ainsi qu'aux personnes incarcérées dans les établissements correctionnels provinciaux.

Pour en savoir plus sur le Bureau de l'ombudsman, consultez son site Web à l'adresse www.ombudsman.novascotia.ca/fr, ainsi que le module en ligne gratuit, accessible à l'adresse <https://ombudsman.novascotia.ca/introduction/index.html#/>. Les employés provinciaux peuvent gratuitement à ce module d'apprentissage en ligne grâce au système de gestion de l'apprentissage (SGA) SuccessFactors.

Pour toute question concernant le rôle de l'ombudsman ou pour organiser une présentation sur le travail du Bureau, veuillez composer le 902-424-6780, le numéro sans frais 1-800-670-1111 ou envoyer un courriel à ombudsman@novascotia.ca.



Nicolas A. Barr, B.Sc., J.D.
Director, Governance & Advisory Services

Maritime Centre, Floor 8 North, 1505 Barrington Street
PO Box 216, Halifax, NS B3J 2M4

 (902) 943-3090

 Nick.Barr@novascotia.ca

You are currently subscribed to amans as: smacewan@easthants.ca
To unsubscribe send a blank email to leave-780197-4953731.8268c018c2d7ad4a18acbe2630a13813@lists.gov.ns.ca

Verified virus free by MessageLabs